



Swiss UAS “Healthy Aging” delegation Study Trip in China, 16-24 October 2016

瑞士应用科学大学“健康养老”访问团

游学考察项目中国站| 2016年10月16日-24日

Background

项目背景

In light of the MoU signed between swissuniversities and Association of the Universities of Applied Sciences of China in June 2015, of the internationalization strategy of Swiss universities of applied sciences and of the Sino-Swiss strategic innovative partnership entered in April 2016 during the state visit of H.E. Johann Schneider-Amman, President of the Swiss Confederation, a delegation of experts from various universities of applied sciences in Switzerland is planning to visit China, Japan and Korea in October for a study trip on the topic “healthy aging”.

基于瑞士大学联合会与中国应用技术大学联盟共同签署的合作备忘录(2015年6月), 瑞士应用科学大学国际战略, 以及中瑞创新战略伙伴关系(于2016年4月瑞士联邦主席施奈德·阿曼访华期间正式建立), 由瑞士各大应用科学类高校医疗养老及护理方面专家组成的访问团将于今年十月到访中国、日本及韩国, 以期共话“健康养老”。

Program Introduction

项目简介

During the stay in Beijing and Shanghai, the delegation will visit public and private elderly care centers, community-based senior service centers, universities, universities of applied sciences, hospitals and companies to gain a better understanding of the policy framework, main actors, challenges and opportunities of healthy aging in Asia.

在京在沪期间, 访问团将赴公共及私人养老中心、社区老年服务中心、各高校(包括应用技术类大学)、各医疗机构、各公司进行考察, 从而对亚洲“健康养老”相关政策、主要人员以及机遇与挑战有一个更加全面的了解。

A Sino-Swiss panel discussion followed by networking reception on the topic of “The Future of Aging in Switzerland and China: Trends, Challenges and Opportunities” will be held on October 17th at the Swiss Residence in Beijing.

10月17日: 中瑞讨论会暨招待酒会——“瑞中老龄化的未来: 趋势、挑战与机遇”将于瑞士驻华大使馆官邸举行。

The delegation members will also use the trip as an opportunity to look for possible partners for research, academic exchange and industrial partnership. Please check the next page for individual research interests and expertise.

游学期间, 访问团成员也将积极寻求潜在合作伙伴及学术交流机会。

Please check the next page for individual research interests and expertise.

详情请参照下页——个人研究兴趣与专长

Delegation member:
访问团成员



- **Prof. Dr. BRUEGGER Urs (教授)**
Head of School of Management and Law, Zurich University of Applied Sciences
苏黎世应用科学大学管理与法学院 院长

Areas of Expertise 专业领域:

Swiss healthcare system, hospital strategy, payment system
瑞士医疗体系、医院战略及支付系统

Main Interests of collaboration 合作兴趣:

- Understanding health care system
了解医疗保健系统
- Research and student exchange
推动学术研究与学生交换



- **Mrs. LONGERICH Heidi (女士)**
Director of Institute of Nursing / Health Professions,
Zurich University of Applied Sciences
苏黎世应用科学大学医护学院 主任

Areas of Expertise 专业领域:

Gerontological nursing 老年护理

Main Interests of collaboration 合作兴趣:

- Gain insights of future-oriented nursing technologies to be included in education program
深入了解教学课程相关的未来护理科技
- Promote ZHAW further training in gerontological care (professional training for bachelor-level nurses)
推进苏黎世应用科学大学老年护理进修项目（本科护士职业培训）
- Faculty exchange 促进教师交换



- **Prof. Dr. MAIER Edith (教授)**
Senior researcher and lecturer / Economics, Institute for Information & Process Management, St. Gallen University of Applied Sciences
圣加伦应用科学大学信息与进程管理学院经济系 高级研究员/讲师

Areas of Expertise 专业领域:

Electronic and mobile health applications, patient self-management and behavioral change support system
保健类应用软件，病人自我管理及行为变化辅助系统

Main Interests of collaboration 合作兴趣:

- Partner for applied research in the field of mobile health, digital tools for supporting healthy behavior and healthy aging.
寻求应用型科研合作伙伴（健康养老移动客户端方面）
- Understand healthcare system in China and how China copes with aging
了解中国医疗保健系统及其如何应对老龄化
- Student exchange at master level in business information technology, including applied research projects.
促进研究生交换项目（商务信息技术专业，包括应用型研究）



➤ **Prof. Dr. BARRETTINO Diego (教授)**

Head of Laboratory / Department of Innovative Technologies,
University of Applied Sciences and Arts Southern Switzerland
瑞士南部应用科学大学创新技术系/实验室 主任

Areas of Expertise 专业领域:

Design and development of innovative medical devices based on
microelectronics and bio-signal processing
创新医疗器械设计与开发（微电子学与生物信号处理）

Main Interests of collaboration 合作兴趣:

- Research collaboration on micro-electronics applied to
medical devices
寻求医疗器械微电子科研合作
- Double degree program at master level with China, Korea
and Japan
推动开展研究生双学位项目（与中国、日本及韩国合作开展）



➤ **Prof. CAVICCHIOLI Andrea (教授)**

Head of Staff / Department of Business Economics, Health and
Social Care, University of Applied Sciences and Arts Southern
Switzerland
瑞士南部应用科学大学企业经济、卫生与社会关怀系 主任 教职工
主管

Areas of Expertise 专业领域:

Health management research, education (degree and training) in
the field of health and social sciences (e.g.: training needs of
migrant caregivers, inter-professional course models for nurses,
physiotherapists and occupational therapists)
健康管理研究，卫生与社会关怀教育（学位及培训课程：如外来护
工培训，针对护士、物理治疗师及职业治疗师跨学科通识培训等）

Main Interests of collaboration 合作兴趣:

- Service: study trip in economic and health disciplines
为合作伙伴安排经济/护理领域国际专业游学
- Knowledge transfer on healthcare internship model
医疗实习模块设计经验分享
- Joint research projects
建立联合科研项目
- Faculty and student exchange in the field of social and health
sciences 促进师生交换



➤ **Prof. VERLOO Henk (教授)**

Senior Researcher / Nursing Sciences, University of Applied
Sciences Western Switzerland
瑞士西部应用科学大学护理学院 高级研究员

Areas of Expertise 专业领域:

Nursing sciences, training of nurses, palliative care, community
health nurses, use of gerontechnologies for home dwelling older
adults

护理学，护士培训，临终关怀培训，社区护士培训，居家养老

Main Interests of collaboration 合作兴趣:

- Joint development of cultural and professional interdisciplinary immersion programs
联合开发文化及职业方面跨学科浸入式培训项目
- Joint research 联合研究
- Joint supervision of thesis (bachelor, master and phd)
实现联合论文指导 (本科、硕士、博士)
- Student exchange 促进学生交换



➤ **Prof. Nicolas Khüne (教授)**

University of Applied Sciences Western Switzerland
瑞士西部应用科学大学

Areas of Expertise 专业领域:

Occupational therapy, nursing research and evidence based practice, gerontology
职业理疗, 循证护理实践与研究, 老年学

Main Interests of collaboration 合作兴趣:

- Joint research 联合研究



➤ **Prof. Petr Kloucek (教授)**

Lausanne University Hospital CHUV
洛桑大学附属医院

Areas of Expertise 专业领域:

Clinically applicable mathematical psychiatric neuroscience, ecological personalized medicine monitoring and diagnostic system for brain and mental activities
临床精神神经学, 大脑与精神活动的精准监测与诊疗

Main Interests of collaboration 合作兴趣:

- Joint research 联合研究
- Teaching at guest university 客座教授
- Commercial collaboration 商务合作



➤ **Ms. Christine Kyburz (女士)**

Program manager UAS Internationalisation Project,
swissuniversities
瑞士大学联合会 应用科学大学国际事务处 项目主任